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 תורת הרי״ף

קדושת העלון ודברי התורה יהיו להצלחת 
מרדכי מוטי בן סימה , לירן בת קמי

יעל רחל בת לירן, יוסף בן ציון בן לירן
מייק מנשה בן דבורה דניאלה בת זויה

איילה חנה בת דניאלה אסף בן ציון בן דניאלה

תורת הרי״ף

"בֹּקֶר וְיֹדַע ה' אֶת אֲשֶׁר לוֹ וְאֶת הַקָּדוֹשׁ 
וְהִקְרִיב אֵלָיו"

רק על ידי בחינת כל מעשיו ודרכו של האדם 
ניתן לדעת אם מעשיו לרצון השם או לא

"בֹּקֶר וְיֹדַע ה' אֶת אֲשֶׁר לוֹ וְאֶת הַקָּדוֹשׁ וְהִקְרִיב אֵלָיו"
ניתן  האדם  של  ודרכו  מעשיו  כל  בחינת  ידי  על  רק 

לדעת אם מעשיו לרצון השם או לא
 

רואים בפרשה אחרי שקורח ועדתו קמו ועשו את כל 
המהומה והמחלוקת עם משה רבנו, משה רבנו אומר 
לקורח ועדתו "בֹּקֶר וְיֹדַע ה' אֶת אֲשֶׁר לוֹ וְאֶת הַקָּדוֹשׁ 
אומר  אֵלָיו"  יַקְרִיב  בּוֹ  יִבְחַר  אֲשֶׁר  וְאֵת  אֵלָיו  וְהִקְרִיב 
משה רבנו נחכה לבוקר. נשאלת השאלה מדוע משה 

ורבנו אומר לכולם לחכות לבוקר, למה לא לעמוד עכ
שיו ולגמור את הכל?

 
אלא אולי אפשר לפרש ולומר יסוד גדול, אומר רבנו 
הבעל שם טוב הקדוש על הגמרא )שבת עה.( שוחט 
רבנו  מסביר  צובע.  משום  אמר  רב  חייב,  מאי  משום 

והבעש"ט השוחט זה מלאך המוות יצר הרע, כמו שה
נב.( לעתיד לבא מביאו הקב"ה  גמרא אומרת )סוכה 
לשחוט  צריך  למה  ונשאל  נבוא  ושוחטו.  הרע  ליצר 
את היצר הרע, הרי הקב"ה ברא אותו כדי להכשיל את 
האדם ויצר הרע עושה מה שהקב"ה ציווה אותו, אם 

כך למה להעניש אותו לעתיד לבוא ולשחוט אותו?
 

אלא מתרץ רבנו הבעל שם טוב ואומר על פי הגמרא, 
שהקב"ה ישחט את היצר הרע כי שוחט חייב משום 
צובע. היצר הרע נברא לעולם כדי לבוא לאדם ולהציע 
לו לעשות עבירה, לא לשכנע אותו ולצבוע לו העבירה 

הע את  לאדם  צובע  הרע  שהיצר  זה  על  מצוה.  וכמו 
שמה  יחשוב  שהאדם  הדברים  את  ומטשטש  בירה 
שעושה זה כמו מצוה, הקב"ה ישחט את מלאך המוות 

וויעניש אותו. אם יצר הרע היה בא לאדם ומנסה לה
כשיל אותו בלי לצבוע לו את העבירה כמו מצוה, אז 

היצר הרע עשה את מלאכתו ולא היה נענש על זה.
 

וצריך לדעת יסוד גדול, הרבה פעמים האדם חושב 
מצוה  לא  זו  אבל  מצוה,  וזה  מעשה  עושה  שהוא 
וצובע  מטשטש  המוות  מלאך  ורק  עבירה  אלא 
לא  שזו  חושב  האדם  וכך  מצוה  כמו  העבירה  את 
עבירה. כדי לדעת האם מה שעושה האדם זו מצוה 
אותה  צובע  הרע  שהיצר  עבירה  ולא  אמיתי  ודבר 

מצ בעוד  להסתכל  האדם  על  וחוטא,  נכשל  וולא 
וות שהוא עושה, אם האדם מרגיש במצוות שהוא 
השם  ורצון  השם  אהבת  וחמימות,  דבקות  עושה 
היא  הזו  המצוה  שגם  סימן  מצוות,  עוד  לעשות 

מצוה ולא עבירה.
 

וחול ירידה  הדברים  בכל  מרגיש  האדם  אם  ואבל 
שה ביראת שמיים ובעבודת השם, ורק בדבר אחד 
מסוים הוא מרגיש התעלות ודבקות ורצון לעשות 
זה, סימן שזו עבירה שמצופה ביצר הרע כמו  את 

שמתח עבירה  מאותה  להיזהר  האדם  ועל  ומצוה 
פשת למצוה.

 
שהם  עכשיו  ועדתו,  לקורח  רבנו  משה  אומר  לכן 

ובאים לחלוק עליו מחלוקת גדולה ביותר והם חו
שמיים,  לשם  איתו  והמחלוקת  שהמריבה  שבים 
נחכה לבוקר ואז יראו איך הם מניחים תפילין האם 
גם  האם  שחרית  מתפללים  הם  איך  בדבקות,  גם 
בדבקות כמו המחלוקת הזו שהם עושים בדבקות. 
לאורך יום שלם שיראו האם כל המצוות שלהם זה 
בדבקות או רק המחלוקת עם משה היא בדבקות. 
אם רק המחלוקת היא בדבקות, סימן שזה יצר הרע 

שצובע את העבירה כמצוה המחלוקת עם משה.
 

וזה יסוד גדול שצריך ללמוד בחיים, אם יש לאדם 
רצון גדול לעשות איזו מצוה משונה או איזהו דבר 
משונה, הוא צריך לדעת שאם רק במצוה הזו הוא 
מתחזק ולא מתחזק במצוות אחרות, זו עצת היצר 
עבירה  זו  כי  מצוה,  מאותה  להתרחק  וצריך  הרע 
שמצופה כמצוה. אדם צריך להרגיש חיזוק ודבקות 
בהשם רוחבי בכל הדברים ולא חיזוק נקודתי, רק 

אז יבין שזה רצון השם.
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כפיות טובה

ויקח קורח בן יצהר בן קהת )טו,ז׳(
הנה כשנתבונן בפרשת השבוע נקשה קושיה חזקה, בני 

ישראל מחפשים את השלילי על
ומשה רבנו ועל אהרון, היכן כל הטוב שלהם, כל המסי

רות נפש שלהם למען עם ישראל הכל
מי  ידי  על  ממצרים,  ישראל  בני  את  הוציא  מי  נשכח, 

נקרע להם הים, מי הוריד להם את המן מן
והשמים, בזכות מי היו ענני כבוד אשר שמרו על בני יש

ראל, באר המים בזכות מי חזר ומדוע
מחפשים בני ישראל רק את הרע ואת השלילי על משה 

ועל אהרון, איפה כל החיובי, כל הטוב,
כל המסירות נפש של משה ואהרון על בני ישראל?

להלחם  עלינו  חובה  אשר  גדול,  יסוד  לדעת  צריך  אלא 
,בכל כוחינו לתקן בנפשנו משום שזה מידה רעה החרוו

טה באנושות מאדם וחוה, כאשר הקב"ה שאל את אדם 
הראשון: מדוע אכלת מעץ הדעת?, ענה אדם: האשה 

ואשר נתת עימדי, היא אשמה, היא גרמה לי, היא הח
טיאה אותי. ומאותו זמן נחרט בטבע האדם לחפש את 

השלילי שבשני ולא לראות את החיובי, איפה
כל הטוב שבחוה, איפה כל החסד שעשה הקב"ה עם 

אדם הראשון בזה שברא לו עזר כנגדו
את חוה, כל זה לא עומד כנגד האדם.

משם נחרט באנושות לחפש רק את הרע ולשכוח את 
הטוב, אנשים נהנים מאנשים שנים

בכל  אותם  מאשימים  להם  נוח  לא  אחד  שדבר  ברגע 
החולאים וכל התחלואים שלהם וזו מידה

הרעה והקשה שאנו מחוייבים להלחם בנפשנו, לראות 
כל אחד מעלת חברנו ולא חסרונו.

רבים  נכסים  לו  היו  אשר  עשיר  באיש  המעשה  וידוע 
ומשרדו היה בקומה האחרונה בבנין רב

וקומות, ובאחד הימים הקשים אשר עבר עלה לגג לח
שוב בשקט והנה הדלת של הגג נסגרה

עליו. עברו שעות ואף אחד לא פתח את הדלת והחושך 
התחיל לרדת, צעק האדם מהגג אך

ובסוף  לעשות  מה  חשב  לו  בצר  שומע.  לא  אחד  אף 
החליט לקחת שטרות של כסף לזרוק

אותו,  ויראו  ראשם  את  ירימו  ברחוב  אנשים  כך  אולי 
זרק כסף מהגג, אנשים התכופפו, לקחו

את הכסף והמשיכו ללכת, הכסף נגמר לו בכיס ואז לקח 
אבנים אשר היו בגג וזרק אותם. מיד

כולם כעסו וקיללו וצעקו לראות מי זורק את האבנים.
כסף וטוב זה דבר מובן מאליו, אבנים אפילו אבן הקטנה 

ביותר כועסים צועקים ומחריבים
עולמות שלמים.

זאת, סימן שחטא אדם הראשון  אך מי שפגום במידה 
עמוק וחזק בתוכו, כי הוא שורש חטא

העגל, ראיה קצרה של הנאה ורצונות קצרי תווך, האדם 
צריך לראות לרחוק ולראות את הכל

בכלליות ולא כלשון הגמרא יצר הרע נקרא חמסן שנותן 
לאדם לראות חמישית הטעם ולא

לראות הכל בברור גמור.
וזה היה טעות בני ישראל במדבר שבכל פעם ראו דבר 

בצרות עין, מים, בשר, נוחות צרה, מה
עם כל התמונה את זה לא רואים.

בחשבון  נתעמק  ובאה  ממשמשת  אשר  זאת  ובשבת 
נפש עמוק על הכל בכלליות ובעמקות,

ורואים את טובת עצמנו בלבד אלא  ניהיה צרי עין  ולא 
לראות הכל בכלליות.

הנה זכינו השבוע הזה להתעלות הנפש גדולה להשתטח 
בציון מו"ר זקננו רבנו חיים פינטו

זצוק"ל ובעוד צדיקים וקדושי עליון אשר הכח העיקרי 
שלהם היא תמימות עם הקב"ה.

הקפדנו בתקופה האחרונה לעבוד על עצמנו בכל הכח 
במידת "תמים תיהיה עם ה' אלוקיך"

ולכן הקפדנו כמה פעמים להשתטח בקברי האבות אשר 
התמימות הייתה נר לרגלם.

משתדלים להתפלל על הפרט ועל הכלל לישועה גדולה, 
לברכה מרובה ושיתמלא משאלות

ינובון  עוד  ולברכה,  לטובה  ישראל  בני  אחינו  של  ליבם 
בשיבה דשנים ורעננים יהיו.

נמשיך באמונה ובתקוה ובבטחון בהקב"ה ורואים 
מיום ליום איך אין אדם נוקף אצבע למטה

אלא אם כן מכריזים עליו מלמעלה הכל כפתור 
ופרח דבר דיבור על אופניו.ומיום ליום האמונה

והביטחון גודלים ומתחזקים בהקב"ה.
ברכה והצלחה וישועה גדולה.



כתר קדושה נא לא לקרא בזמן התפילה בשם ה׳ נעשה ונצליח
רבנו משה אהרון פינטו זצוק״ל

לקבל  סירב  עמו  הכמוסים  שמטעמים  קרה,  פעם  לא 
תרומות מאנשים מסוימים. וקרה גם שהמדובר היה בהון 

עתק.
מברכו שנושעו  אנשים  על  מעטים  לא  סיפורים  וידועים 

תיו, וכאשר רצו להנותו מנכסיהם, נתקלו בסירוב מוחלט. 
לפעמים היה מפנה את אותם תורמים ישירות למוסדות 
ולפעמים  תרומתם,  את  יתנו  להם  שונים,  וחסד  צדקה 

סירב להתיחס בכלל לאותה תרומה.
נביא עובדה אחת מדהימה, שיש בה ללמד מקצת כל הכל.
ובאחד הימים האחרונים לשבת רבי משה אהרון במוגא
ודור, נכנס לביתו אדם שלא היה נראה כשומר תורה ומצ

וות, וביקש לדבר עם הרב. משנענה, פתח ואמר: בן אנוכי 
ולמשפחת אלגרסי, מיוצאי העיר מוגאדור. גליתי לאמרי

קה, לעיר לוס אנג'לס, עשיתי שם חיל, והתעשרתי. אולם 
דבר אחד מעיב על השמחה בחיי, עברו כבר כמה שנים 
ובנני  בטן,  לפרי  זכיתי  לא  ועדיין  אישה,  שנשאתי  מאז 

מבקש ומתחנן מכבוד הצדיק שיתפלל עלי שאזכה לבן.
רבי משה אהרון האזין לבקשתו, שקע בהרהורים, ולבסוף 
ש'כעת  לך  תעמוד  הקדושים  אבותי  "זכות  ואמר:  נענה 

חיה' והינך זוכה לבן, ובמלאות לו י"ג שנה תביאהו אלי".
משה  לרבי  הודה  הבן,  בשורת  על  מאוד  שמח  האיש 

אהרון, יצא, ונסע לביתו.
כעבור שנה התקיימה הבטחת הצדיק, והאיש זכה לחגוג 

את שמחת הולדת בנו.
השנים נקפו להם, ולאחר כשלש עשרה שנה, נזכר האיש 

ובהבטחתו לרבי משה אהרון, ומיהר לקחת את בנו למוגא
דור, לבית הצדיק.

בבואו לשם, סיפרו לו בני המקום, שכבר לפני כמה שנים 
ומשם  לקזבלנקה,  עבר  עירם,  את  אהרון  משה  רבי  עזב 

לארץ ישראל.
האיש לא התייאש, ונסע לארץ ישראל.

בהגיעו לארץ, חיפש אחר מקום מגורי רבי משה אהרון, 
ולאחר מאמצים, הדיע לביתו בעיר אשדוד.

כלפיו,  בידו  החווה  בנו,  עם  אהרון  משה  לרבי  כשנכנס 
ואמר: הבטחתו של הרב התקיימה! זהו הנער שנולד מכח 
שכבוד  כפי  ועשיתי  הי"ג,  לשנתו  הגיע  עתה  תפילתכם. 
הרב ציווה עלי להתייצב עמו בפניו. כעת הנני מבקש מכם 
ימי  כל  אותו  שתלוה  הצלחה  בברכת  הנער  את  שתברכו 

חייו.
רבי משה אהרון נענה בחיוב, ובירך את הנער כדרכו. לאחר 
מכן, הוציא המחאה בה היה רשום סכום עתק, נתנה לרבי 

משה אהרון, ויצא לדרכו.
לאחר שיצא התבונן רבי משה אהרון על הכתוב בהמחאה, 
והנה הוא רואה שההמחאה נכתבה עבור ישיבת רבי חיים 
עליו  וציווה  שליט"א,  הרב  כבוד   - לבנו  קרא  מיד  פינטו. 

להשיב את האיש לפניו.
ישיבה  לי  אין  ואמר:  אהרון  משה  רבי  אליו  פנה  כשחזר, 

כזו, בבקשה תיקח את ההמחאה בחזרה.

האיש סרב, וביקש שהרב יקח את ההמחאה ויעשה בה 
כרצונו.

מצטער,  ואמר:  דעתו,  על  עמד  אהרון  משה  רבי  אולם 
אין לי ישיבה כזו, וקח את ההמחאה.

והאיש היה מופתע מאוד, אולם הבין שכך הוא רצון הצ
דיק, ולא יצליח לשנות את דעתו. בלית ברירה לקח את 

ההמחאה, יצא מבית הצדיק, והלך לדרכו.
וכבוד הרב שליט"א לא יכל להתאפק, ופנה לאביו בשא

לה: מדוע לא לקחת את ההמחאה? הלא בסכום שהיה 
רשום בה יכולנו להקים כמה מוסדות, ולהחזיקם שנים 

רבות.
רבי משה אהרון לא השיב לבנו לגופו של ענין, אלא אמר 
הקב"ה  אזי  כסף,  ותצטרך  מוסדות,  "כשתקים  כך:  לו 

ישלח לך כל צרכך".
לאחר מספר שנים ביקר האיש שנית בארץ ישראל. בעת 
רבי  הצדיק  נפטר  ממש  אלה  שבימים  לו,  נודע  שהותו 
יושבים עליו  ובניו עוד  משה אהרון פינטו לבית עולמו, 
ובהיכנסו  האבלים,  לבית  להגיע  הזדרז  האיש  שבעה. 
לבית הצדיק סיפר לבניו את סיפורו המופלא. כשסיים 
את דבריו, הוציא מכיסו המחאה, ונתן אותה לבן הגדול 

- כבוד הרב שליט"א.
הרב  וכבוד  מאוד,  גדול  סכום  רשום  היה  בהמחאה 
שליט"א סבר כי סכום זה יספיק לכסות את בנית ציונו 
של הצדיק ברוב פאר והדר. למחרת נתן את ההמחאה 
ומכספה  בחשבונם,  שיפקידנה  מנת  על  הבנק,  לפקיד 

יבנו את הציון.
אולם, רבות מחשבות בלב איש...

זמן קצר לאחר שהפקיד יצא את ביתם, נכנסו בזה אחר 
זה שלושה אנשים, ובפיהם סיפור זהה:

בחלומם  הופיעה  מיטתם,  על  שישנו  בעת  אמש,  בליל 
הצדיק רבי משה אהרון שנפטר זה עתה, ובפיו בקשה: 
"לכו ואמרו לבני שלא ישתמשו בכסף זה לבנית הציון, 
הזהירו אותם, שאם ישתמשו בכסף זה רוחי לא תשהה 

שם!"
וכשמוע הרב שליט"א את דבריהם נחרד על נפשו, והת

קשר מיד לידידו פקיד הבנק בבקשה שלא יפקיד עדיין 
מיהו  יסודי,  בבירור  פתח  מכן,  לאחר  ההמחאה.  את 
האיש, ומה הם מעשיו. לאחר מאמצים רבים עלה בידו, 
כי עושרו של האיש ממקורות שאין ראוי להשתמש בם 

לדברים שבקדושה...
לסבול  יכולה  לא  אהרון  משה  רבי  של  הטהורה  נפשו 

ושהציון על קברו יבנה מכסף מפוקפק שכזה, וככל הנ
טהור,  אינו  הכסף  מקור  כי  חש  חיותו  בחיים  עוד  ראה 
שליט"א  הרב  שכבוד  לאחר  בו.  להשתמש  סירב  ולכן 
מפקיד  בחזרה  ההמחאה  את  ביקש  זו,  למסקנא  הגיע 

הבנק, וקרעה לגזרים.



 נא לא לקרא בזמן התפילה בשם ה׳ נעשה ונצליח

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 רוחמה בת לאה  ז״ל ,פררנוד בת לאה  ז״ל ,ר׳ חיים בר

מימה ז״ל,אליס בת לאה ז״ל
ת.נ.צ.ב.ה

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לרפואת 
שירן חנה בת לאה ה״ו 

שות הרי״ף

חייב  בחיים,  קדימה  להתקדם  שבשביל  אמר  הרב  כבוד 
האם  אותו.  שעוצרים  טובים  לא  דברים  מהזכרון  למחוק 

־לכבוד הרב יש עצה איך למחוק דברים משמעותיים מה
ראש כדי שיהיה אפשר להתקדם?

 
תשובה

תלוי מה זה משמעותיים. יש בן אדם שמשמעותי בשבילו 
זה לשתות כוס קפה, בשבילו קפה זה הכי משמעותי ואם 
לא ישתה קפה זה אסון. יש אדם שבשבילו משמעותי זה 
לחתוך רגל ויש אדם שבשבילו משמעותי זה כך, תלוי מה 

זה משמעותי.

משמעותי היא מילה יותר מידי רחבה, צריך לדעת מה זה 
משמעותי. אז זה דבר שיותר לשאול רב או לשאול בצורה 

פרטית על משמעותי.

אבל אדם צריך לעבוד על עצמו למחוק דברים פנימיים, 
כאבים  הזמן.  כל  האדם  עם  רצים  הפנימיים  הדברים  כי 
פנימיים, האדם עבר מצב קשה עם הורים, מצב קשה עם 
אנשים, דברים של השפלות בקטנות שהאדם לוקח איתו, 
חייב להילחם למחוק את זה. אם לא מוחקים את זה, זה 

והולך עם האדם כל החיים. ואדם אח"כ מחדיר את זה ליל
דים שלו והילדים שלו לילדים שלו ולא נפטרים מזה. חייב 

למחוק כאבים מהלב.
 

והוא חי על הגב עם  לו  אדם צריך למחוק מה שלא טוב 
על  משא  עם  שחי  מי  למחוק.  שחייב  הרס  זה  כאבים, 
הגב החיים שלו לא חיים. מה שלא בריא ולא טוב לאדם, 
אנשים  יש  לפעמים  שלך.  מהגב  זה  את  ותוריד  תתנתק 
לוקח את האדם  והקשר איתם  שהקשר איתם לא בריא 
למקומות שליליים, כאלה דברים תחתוך, תתנתק בכבוד.

שהקשר  דברים  יש  אבל  חבר,  תישאר  אוהב,  תישאר 
של  לנפש  טוב  לא  משפיע  הוא  בריא,  לא  הוא  איתם 
האדם. וכאלה דברים תחתוך תתנתק, תישאר חבר אבל 

אל תישאר חלק מזה, כי זה משפיע רע על הנפש.

חצי  חצי,  מחצי  בנוי  העולם  פעמים  כמה  שאמרנו  כמו 
הבל.  משורש  מהאנשים  וחצי  קין  שורש  הם  מהאנשים 
חצי האנשים שהם משורש קין, כל עסק איתם הוא רע, 
מי שמשורש קין נתן לך מתנה, שיק לחתונה אתה מפקיד 

ואותו בבנק, מס הכנסה בא אליך. נתן לך סוכריה מהסוכ
ריה שלו אתה מקבל מחלת סוכר. 

 
אדם שהוא משורש הבל מה שאתה עושה איתו טוב, נתן 
אחוז  החמישים  ברכה.  זה  סטירה  לך  נתן  גם  ברכה,  לך 
שמשורש קין, הם לא אשמים השורש שלהם הוא בעיה. 
רבי חיים ויטאל, האר"י הקדוש אמר לו שהוא משורש קין 

ויזהר מלהרוג כינים, מלהרוג חיות.

ואחד הדברים שיודעים מי שורש קין ומי שורש הבל, אנ
שים שפוחדים ממים, הם אנשים שמשורש קין. אנשים 
שמשורש קין, הם עושים עבודות ביד. אנשים שמשורש 

שמ אנשים  לדעת  צריך  בפה.  עבודות  עושים  הם  והבל, 
שורש קין זו המציאות שלהם, הם יכולים להיות קדושים 

עליון, רבי חיים ויטאל קודש קודשים משורש קין.

יש אנשים משורש הבל ויש אנשים שהקשר שלך איתם 
לך, לטובת שניכם,  והקשר הזה הוא מזיק  הוא לא בריא 
לא  עושה  היא  בריאה,  לא  היא  הקירבה  מרחוק.  חברים 

בריא והיא משפיעה על האדם שלילי, לא טוב.

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 טלי עטר ז״ל, רבי לעזיז ויצמן ז״ל, אמיר מאיר

ויצמן  ז״ל , ת.נ.צ.ב.ה

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
 סימון בן וואליד ז״ל ,ליאון בן וואליד ז״ל ,מרים בנימין

ז״ל בנימין בנימין ז״ל ת.נ.צ.ב.ה
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משולחן השבת
 של כבוד האדמו״ר

אור החיים הקדוש פרשת קרח 
" ואם בריאה יברא ה' ופצתה האדמה את פיה"

התורה הקדושה בפרשת השבוע מספרת על קרח 
וועדתו שעשו מחלוקת על משה רבנו ואהרן וה' הע

ניש אותם  על ידי שפתחה האדמה את פיה ובלעה 
אותם חיים .

אומר אור החיים הקדוש מה זאת הלשון אם בריאה 
יותר  נכון  היה  יברא  בריאה  הלשון  כפל  למה  יברא 

לומר ואם יברא ה' ולמה כפל וחזר בריאה יברא ? 

,הקב"ה  בראשית  בפרשת  המדרש  פי  על  ומבאר 
ואמר לקין אחרי שרצח את הבל ארור אתה מן האד

יום  מה אשר פצתה את פיה משם לומדים שאותו 
פתחה האדמה את פיה וסתמה אותה וכשהיא רוצה 

ולומר שירה כדרך כל הבריאה אומרת שירה מן כנ
פיה שנאמר "מכנף הארץ זמרות שמענו"

הרשעים  להעניש  רצה  שמשה  מבואר  זה  פי  ועל 
אמר אם בריאה יברא דהיינו אותה בריאה שברא ה' 
שהפה שלה כבר נסתם עכשיו יפתח ופצתה דהיינו 
את אותו פה שמקודם היה לה כדי לבלוע הרשעים 
ולכן כפל הלשון לרמז שאותו פה שהיה סתום משה 

ופתח אותו וכל זה סיבב הקב"ה תיקון לאדמה שבפ
עם הראשונה פתחה פיה לבלוע צדיק ועכשיו תפתח 

פיה לבלוע עדת רשעים 
"כן יאבדו כל אויביך ה'"

 שבת שלום ומבורך

כוונה

ידוע שאחר כוונת הלב הם הדברים, וזה כלל 
הת במצוות  אם  יתברך.  ה׳  בעבודת  וגדול 

כוונה  בלא  תפילה  אמרו  הרי  בדיבור,  לויות 
וכגוף בלא נשמה, ואם במצוות התלויות במ

עשה, הרי אמרו )ברכות יג.( מצוות צריכות 
כוונה. ובוא וראה כמה גדול כוחה של כוונה, 
לשמה  עברה  גדולה  כג:(  )נזיר  שאמרו  עד 
ממצווה שלא לשמה, ועל זה נאמר )הושע יד 

וי( ״כי ישרים דרכי ה׳ וצדיקים ילכו בם ופוש
עים יכשלו בם״ וכמו שפרשו בשס. 

ומצווה גוררת מצווה, שלפי רוב הכוונה ירבה 
והחיבה  והחשק  והדבקות  האהבה  היראה 
פרטיהן  בכל  לעשותן  במצוות,  והדקדוק 
שחטאתינו  אמת  והן  ודיקדוקיהן.  ותיקוניהן 

המבדי מסכים  הם  והן  ממנו  הטוב  ומונעים 
שאין  עד  שבשמיים,  אבינו  לבין  בינינו  לים 
אנחנו יכולים לכוון דעתנו לעבוד את בוראנו 
עבודה שלמה עבודה תמה כדת מה לעשות, 

דעת מבלבלים  הזמן  ומקרי  הטרדות  ווגם 
שאמר  סה.(  )עירובין  בשס  אמרו  וכבר  נו, 
יכולני לפטור את כל העולם מדין  רב ששת 
תפילה, דכתיב )ישעיהו נא כא( ״שכרת ולא 
שאנשים  מיין  ולא  שיכורה  מיין״)הכוונה 
מה  ועושים  הזמן  מטרדות  כביכול  שיכורים 

שעושים לא בכוונה תחילה( 

על כל פנים עתיד ליתן דין וחשבון על אשר 
ואשר  ותעצומות,  עוז  ברוב  השתדל  לא 
בכוחו לעשות לא עשה לכוון לפחות כפעם 
בפעם באיזו ברכה או באיזו תפילה או אפילו 
מצווה,  באיזה  או  ושוב,  ברצוא  תבה  באיזו 
שהכל עולה ומצטרף לחשבון. כי זה מרחמי 

ווחסדי האל יתברך שמו כמו שכתבו המקוב
לים, שאם אדם יכוון ביום אחד בברכה אחת 
הוא  ברוך  הקדוש  אחרת,  בברכה  אחר  ויום 

מצרפן עד שנעשה תפילה שלמה בכוונה,

בראש  תפארת  עטרת  להיות  העולה  והיא   
צדיק חי עולמים

סעודה ראשונה - לימוד אור החיים הקדוש 
קבלנו על עצמנו בקהילת קודש שובה ישראל בכל 
ליל שבת ללמוד בספר הקדוש "אור החיים" ובכח 
קדושה זו יושפע שפע מרובה על הכלל ועל הפרט 

ורבנו האור החיים  יהיה מליץ יושר בעדנו ובעד 
כלל עם ישראל. 

סעודה שנייה- פלא יועץ 
ונהגנו ללמוד לפני סעודת שבת מהספר "פלא יועץ" 
לרבנו אליעזר פאפו זצוקל אשר הבטיח ממי שאקבל 
טובה, אם אזכה לחזות בנועם ה' וכו אשתדל להחזיר 
לו טובה ", ומי לא ירצה מליץ יושר כבעל הפלא יועץ
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קדושת העלון ודברי התורה יהיו להצלחת 
וישועת

נתנאל וחנה גבאי הי״ו 

לאחר ההבדלה כמנהג כבוד האדמו״ר
ילמד מתוך הספר נועם אלימלך

חקת

או יאמר 
״זאת חוקת התורה״ * בצירוף הפסוקים*

 זאת התורה ״אדם כי ימות באהל״ ״וזאת התורה 
השם  דהנה  ישראל״*  בני  לפני  משה  שם  אשר 
יתברך ברוך הוא הוא למעלה מן הזמן והעולמות 
נקראים  הם  יתברך  מאתו  הנאצלים  ברא  אשר 
מועדים לשון זמן דכל דבר נברא יש לו זמן * וזהו 
להקריב לי במועדו * רוצה לומר דרצון ותשוקת 
התערותא  ע״י  בעולמות  שיתייחד  ב״ה  הבורא 
הם  עי״ז  ית׳  רצונו  עושין  כשישראל  דלתתא 

ממשיכים את הבורא ב״ה לעולמות * 

אל  אותי  להקריב  ר״ל  במועדו.  לי  להקריב  וזהו 
והעולמות שנקראים מועדים ע״י מעשיהם הטו

הבורא  לתענוג  לשמה  בתורה  עוסקם  וע״י  בים: 
ששם  שורשה  מקום  עד  להעלותה  כדי  ב״ה 
 * נקראת התור׳ בית דהעיקר התורה היא משם 
והש״י ברוב רחמיו וחסדיו נתן לנו את תורתו כדי 
שע״י התורה נהי׳ יכולים לעורר את הבורא ב״ה 
וכאן  טוב  כל  לנו  להשפיע  רבה  ושמחה  בחדווה 

ונקראת התור׳ בשם אהל שהוא לחסות בצל כנ
פים כאהל *

לאחר ההבדלה כמנהג כבוד האדמו״ר
ילמד הלכות מהתנא דבי אליהו 

תנא  דבי  אליהו:

חייב  אדם  לקיים  לאשתו  מצות  עשה  מהתורה 
״שארה  כסותה  ועונתה  לא  יגרע״ 

ואם  אינו  מקיים  עונשו  גדול  והוא  כפוי  טובה  
לאשתו  ולמי  שנתנה  לו  ברוך  הוא

ומי  שאינו  חפץ  בתוכחה  עליו  הכתוב  אומר :
״מסיר  אזנו  משמוע  תורה  גם  תפילתו  תועבה״

ושנו  חכמים  במשנה :
” כל  המחלל  שם  שמים  בסתר  נפרעין  ממנו  

בגלוי  ,  אחד  שוגג  ואחד  מזיד  בחילול  השם ”

כיוצא  בדבר  את  אומר :
״הנה  מה  טוב  ומה  נעים  שבת  אחים  גם  יחד״ 
– כשדיבר  הקב״ה  עם  משה  אב  לחכמים  ואב  
לנביאים  לגאול  את  ישראל  לא  היה  לו  לסרב  
בשליחות  המקום  אע''פ  כן  לא  דבר  הקב״ה  
עימו  אלא  בלשון  שמחה  שנאמר : ״הנה  הוא  

יוצא  לקראתך  וראך  ושמח  בליבו״
,  ומה  משה  רבנו   והלא  הדברים  קל  וחומר  
הנביאים   לכל   ואב   הגדולים   החכמים   חכם  
לו  לסרב  בשליחות  המקום  אע''פ  ולא  היה  
כן  הקב''ה  דיבר  איתו  בשמחה  ,  אדם  לחברו  
ואיש  לאשתו  ואב  לבניו  ואם  לבנותיה  על  אחת  
כמה  וכמה  שיש  לדבר  אליהם  בשמחה  )גם  

כשלא  עשו  רצונך( .



 נא לא לקרא בזמן התפילה בשם ה׳ נעשה ונצליח

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לעילוי נשמת 
צמח בן תמו ז״ל , אסי שאול בן עליזה ז״ל 

קדושת העלון ודברי התורה יהיו לע״נ 
סול בן סימון בת בידה ז״ל 
דוד בן סימון בן חנינא ז״ל

רוזט בת אסתר ז״ל
ת.נ.צ.ב.ה

להצלחת שיר בן סימון בת אסתר
שמוסרת נפש על הפצת העלון וזיכוי 

הרבים,
ולהצלחת וישועת טל משה בן פלורה 

בקרוב ממש  

לעילוי נשמת שלום בן חנה
 למשפחת אברג׳ל

ולהצלחת חן ושמעון אברגל
 ובני משפחתם

 סיפורי הבעל שם טוב זיע״א
 למוצ״ש כמנהג כבוד האדמו״ר

ופָּעָם רָאָה הַבַּעַל שֵׁם טוֹב קִטְרוּג גָּדוֹל עַל יִשְׂרָאֵל רַחֲמָ
נָא לִצְלַן, הִתְיַעֵץ  הַבַּעַל שֵׁם טוֹב  עִם תַּלְמִידָיו הַקְּדוֹשִׁים 

ווְהִרְבּוּ בְּתַעֲנִיּוֹת וְלֹא יָכְלוּ לִפְעֹל. רַב הָעִיר הורה לִגְזֹר תַּעֲ
נִית על הציבור.

בְּעֵת הַתַּעֲנִית התאספו אֲנָשִׁים וְנָשִׁים לוֹמַר תְּהִלִּים, אך  
הַבַּעַל שֵׁם טוֹב  רָאָה שֶׁעֲדַיִן הַגְּזֵרָה בִּמְקוֹמָה עוֹמֶדֶת.

מֵהוֹרוֹדָנְקָה  נַחְמָן  רַבִּי  אֶל  טוֹב  שֵׁם  הַבַּעַל  פָּנָה  לפתע 
וְאָמַר בְּשִׂמְחָה גְּדוֹלָה  שֶׁהַגְּזֵרָה נִתְבַּטְּלָה .

כָל הַתַּלְמִידִים שָׂמְחוּ שִׂמְחָה גְּדוֹלָה.

בְּצַוְתָּא עִם הַתַּלְמִידִים הַקְּ ובְּשַׁבָּת, היה הַבַּעַל שֵׁם טוֹב 
דוֹשִׁים,  הוא סִפֵּר לָהֶם כי אִשָׁה אַחַת בִּטְּלָה אֶת הַגְּזֵרָה.

גָּעוּ  כֻלָּם  הַכְּנֶסֶת  בְּבֵית  תְּהִלִּים  אֲמִירַת  בְּעֵת  כִּי  והוסיף,  
בִּבְכִיָּה, נִתְגַּבְּרוּ אָז טַעֲנוֹת הַמְּקַטְרֵג, וְהָיָה בְּצַעַר גָּדוֹל. 

בְּעֶזְרַת נָשִׁים הָיְתָה אִשָׁה אַחַת פְּשׁוּטָה שֶׁגַּם תְּהִלִּים לֹא 
יָכְלָה לוֹמַר, וּבְשָׁמְעָה הַבְּכִיּוֹת וְהַקּוֹלוֹת אָמְרָה:

 רִבּוֹנוֹ שֶׁל עוֹלָם! 

הֲרֵי אַתָּה אָבִינוּ, בָּנֶיךָ מִתְחַנְּנִים לְפָנֶיךָ בִּדְמָעוֹת שָׁלִישׁ, 
אֵינִי  לִצְעֹק  מַתְחִילִים  וּכְשֶׁהֵם  יְלָדִים,  חֲמִשָׁה  לִי  יֵשׁ  אֲנִי 

יְכוֹלָה לִסְבֹּל, 

וְאַתָּה, הַקָּדושׁ בָּרוּךְ הוּא, יֵשׁ לְךָ כָּל כָּךְ הַרְבֵּה יְלָדִים וְאַף 
אַבָּא  לָהֶם,  לַעֲנוֹת  כֵּן  גַּם  צָרִיךְ אַתָּה  אֶבֶן  לֵב  לְךָ  הָיָה  אִם 

שֶׁבַּשָׁמַיִם עֲנֵה לִילָדֶיךָ…
נִתְ וְהַקִּטְרוּג  הַמְּקַטְרֵג,  פִּי  אֵלֶּה סָתְמוּ  ווּדְבָרִים פְּשׁוּטִים 

בַּטֵּל.
)אוצר סיפורי חב"ד א'(

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  לרפואת
רותם גואטה בן רבקה הי״ו ניסים ונפלאות

קדושת העלון ודברי התורה יהיו  להצלחת 
לירון אטיאס אלפונטה בת מרים אוסנת

משה ליאור אלפונטה בן לונה אלונה
טוהר יוסף בן לירון

אדל בת לירון
ארי אבנר בן לירון

לפרנסה טובה לרז קל טבע בע״מ לישועה 
גדולה שגשוג 

לבריאות ואריכות ימים להורים 
אליהו יוסף בן מרים

מרים אוסנת בת פאני


